
PROTOKÓŁ NR 51/2014 
z posiedzenia Komisji ds. Rodziny Rady Miasta 

z dnia 17 marca 2014 r. 

Obradom przewodniczyła Przewodniczący Komisji – St. Sulik. 

Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 9.15. 

Obecni: zgodnie z załączoną listą obecności. 
 

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie korespondencji skierowanej do Komisji ds. Rodziny: 
 

a) pisma p. ……………………… w sprawie zmiany przepisów i kryteriów 
dotyczących przydziału mieszkania z zasobów miasta, 

b) pismo p.  ………………………. w sprawie umieszczenia na liście osób 
oczekujących na mieszkanie w czasie najbliższym, 

c) pismo p. ………………….. w sprawie pomocy w dostaniu się na listę  
w ZUM-ie oczekujących na mieszkanie socjalne, 

d) pismo p. ……………………. w sprawie przydziału mieszkania komunalnego. 
 

2. Opiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
 
a) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, 
b) zmiany podziału miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na okręgi wyborcze  

w wyborach do Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, 
c) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na 

stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych 
komisji wyborczych, 

d) utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach do Parlamentu 
Europejskiego, 

e) przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego na lata 2014 – 2020, 

f) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski do partnerstwa 
w realizacji w latach 2014 – 2015 projektu pod nazwą „Schematom STOP! 
Wspólne działania instytucji pomocy społecznej i instytucji rynku pracy – pilotaż” 
realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki przez Centrum 
Rozwoju Zasobów Ludzkich. 

 
3. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego za 2013 r. 
 

4. Sprawy różne. 
 



Do punktu 1: 
 
a) W nawiązaniu do pisma złożonego przez p. ………………. (w załączeniu do 
protokołu) radny Z. Moskalewicz stwierdził, że komisja tylko wydaje opinię  
w sprawie przydziału mieszkań. Gmina od lat nie buduje mieszkań, bo w budżecie nie 
ma na to środków. Zdaniem radnego jeden fakt jest zastanawiający – o mieszkania 
ubiegają się osoby, które nie pochodzą z Ostrowca, a samorząd ma obowiązek 
zabezpieczyć lokal. Radny Z. Moskalewicz stwierdził, że jeśli państwo nie udzieli 
pomocy gminom w tym zakresie, to samorządy same nie poradzą sobie z problemem 
mieszkań, bowiem spółdzielnie mieszkaniowe również nie budują nowych mieszkań.  
W sprawie pisma p. …………………….. głos zabrał Dyrektor Zakładu Usług 
Miejskich – Z. Wesołowski informując radnych, że ta osoba nie może złożyć wniosku  
z przyczyn formalnych. Z drugiej strony nie można dostosowywać przepisów do 
każdego przypadku. W kwestii przydziału mieszkań obowiązuje uchwała z 2007 r.  
Radny Z. Moskalewicz zapytał, czy wobec tego zachodzi konieczność zmiany  
w/w uchwały? 
Pracownik ZUM – J. Traczyńska wyjaśniła, że zmiany w uchwale można wprowadzić, 
ale wszystko musi się odbyć w oparciu o ustawę o ochronie praw lokatorów, gdzie 
m.in. określono minimum co do metrażu – 5 m2. Te same przepisy zastosowano  
w uchwale Rady Miasta. 
 
W związku z powyższym członkowie Komisji ds. Rodziny  przyjęli do wiadomości 
informację Zakładu Usług Miejskich, że w uchwale Nr XI/126/2007 Rady Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia 5 czerwca 2007 r. w sprawie określenia zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy 
zastosowano takie same kryteria przydziału lokali jak w ustawie o ochronie praw 
lokatorów z 2001 r.  

 

b, c i d) Co do pism złożonych przez państwa ……………………………, panią 
……………………………. oraz panią ……………………… (pisma wnioskodawców  
w załączeniu) – po zapoznaniu się z w/w pismami członkowie komisji stwierdzili, że 
zostaną one ponownie rozpatrzone przy analizie odwołań od przydziału lokali  
z mieszkaniowego zasobu gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2014 rok.  

Jednocześnie członkowie Komisji ustalili, że posiedzenie w sprawie rozpatrzenia 
odwołań od przydziału lokali z mieszkaniowego zasobu gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2014 rok odbędzie się w dniu 18 marca br. o godz. 10.30.  
 

Do punktu 2: 
 
a) Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  
(w załączeniu).  



 
b) Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie zmiany podziału miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na okręgi wyborcze  
w wyborach do Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego (w załączeniu). 
 

c) Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie podziału miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na stałe 
obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych (w załączeniu).  

 
d) Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach do Parlamentu 
Europejskiego (w załączeniu). 
 
e) Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 
Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na lata 2014 – 
2020 (w załączeniu) przedstawił Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju –  
M. Nowak wyjaśniając potrzebę sporządzenia w/w programu. Naczelnik M. Nowak 
poinformował, że w związku z nową perspektywą finansową UE pojawia się 
możliwość aplikacji o środki. Samorząd chciałby skorzystać z funduszy dotyczących 
rewitalizacji obszarów zdegradowanych i ekologicznego transportu miejskiego, więc 
walczy o jak największe środki.  
 
Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

 
f)  Uzasadnienie do projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski do partnerstwa w realizacji w latach 2014 – 2015 
projektu pod nazwą „Schematom STOP! Wspólne działania instytucji pomocy 
społecznej i instytucji rynku pracy – pilotaż” realizowanego w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki przez Centrum Rozwoju Zasobów Ludzkich  
(w załączeniu) przedstawił Wiceprezydent Miasta - P. Górniak informując, że dotyczy 
to wyeliminowania problemu marginalizacji określonych grup społecznych. 
Radny Z. Moskalewicz dodał, że dotyczy to grup społecznych, gdzie występuje kilka 
problemów np. brak mieszkania, alkoholizm, brak opieki nad dziećmi.  
 
Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  
 

Do punktu 3: 
 
Członkowie komisji rozpatrzyli sprawozdanie z realizacji Programu współpracy 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2013 r.  
(w załączeniu). 
Radny Z. Moskalewicz zaproponował, aby zwrócić się do Prezydenta Miasta  
o następujące informacje: jakie kwoty przyznano poszczególnym organizacjom, jakie 
środki finansowe zostały faktycznie wydatkowane przez poszczególne organizacje 



pozarządowe w 2013 r. oraz czy były przeprowadzone kontrole realizacji zadań pod 
względem merytorycznym i finansowym (m. in. ile osób zostało objętych realizacją 
zadań przez poszczególne organizacje) – jakie były zastrzeżenia i jakie zostały 
wyciągnięte z tego wnioski.  
 
Członkowie Komisji jednogłośnie opowiedzieli się za skierowaniem w/w wniosku  
do Prezydenta Miasta.  
 

Do punktu 4: 
 
Nie rozpatrywano żadnych spraw. 
 
Posiedzenie komisji zakończyło się  o godz. 9.45. 
 
Protokołowała:       Przewodniczył: 
           Przewodniczący Komisji 
M. Kamińska             St. Sulik 


